
 

 

 

DAGSORDEN 

Skolebestyrelsesmøde  

mandag 14.08.2023 

17.00 – 20.00 inkl. forplejning 

 

Deltagere:  

Marie, Kasper, Ann-Christin, Lasse, Flemming, Freya, 

Magne, Sussanne, Monica, Julie, Thomas, Michael  

Afbud:  

Mia, Jacob  

Mødeleder:  

Marie/Thomas 

Referent:  

Julie  

17.00 – 17.10 Nyt fra Elevrådet 

Eleverne informerer om nyt fra elevrådet m.m. 
 
--Ikke så meget nyt fra elevrådet da skoleåret er 
så nyt. Der er melding om at det går ok med at 
aflevere telefoner i forbindelse med mobilfri-
skole. Der er stadig forskellig holdning til ideen. 
Nogle er fortsat meget imod og ønsker ikke at 
aflevere telefonen. 
 

v/Magne, Freya 

17.10 – 17.20 Nyt fra personalegruppen 

Medarbejderne informerer om nyt fra 
personalegruppen. 
 
--FO har ansat Alberte som tidligere har haft 
med Mini-FO at gøre, i et vikariat. Der er 
foredrag på mandag med Thea Thyra. 
Kommende tværfagligt møde i indskoling er på 
trapperne. 
FO’en er kommet godt i gang og har været i 
gang i nogle uger. 
 

v/ Susanne og 
Lasse 



 

 

--Lærergruppen er kommet godt fra start. Der er 
to på barsel, men ellers er lærergruppen den 
samme som før ferien. 
Der har ikke været konflikter med at skulle 
inddrage mobilerne. Lærergruppen vil gerne 
støtte op om at eleverne i forhold til at starte 
aktiviteter i frikvartererne 
 
-- 

17.20 – 17.40 Nyt fra ledelsen 

Trafik/skolepatrulje 
Idræt/badesituationen 
 
--Leder og lærergruppen har været en del af en 
fællesskab med flere andre skoler i kommunen.  
--Der har været mange møder i opstarten, men der 
er givet plads til at man kan være med til at 
planlægge i lærerteamsne. 
-Ledelsen vil gerne have skolepatruljen i gang, men 
der mangler at blive opmalet fra kommunen. Det er 
forvaltningen i kommunen som mangler at rykke. 
Thomas vil gerne have bestyrelsen til at bakke om at 
får forvaltningen til at komme. 
 
-Der er en stor udfordring i forhold til bad efter 
idræt. Det opleves at flere børn ikke ønsker at gå i 
bad pga. de fysiske rammer, samt en anden 
kropsopfattelse. Thomas har tidligere snakket med 
og er blevet lovet forbedring af badet. Svaret er at 
pengene er brugt hver gang der rykkes. 
Problemet beskrives i APV. Også her vil bestyrelsen 
kunne hjælpe med at understøtte kritikken og 
appellerer til hjælp fra kommunen. 
 
--Alle børn cykler. 4.-17.sep. Der opfordres til at så 
mange klasser som muligt bliver tilmeldt. Der 
overvejes om der også skal være en intern 
konkurrence på Bjørnehøj. 
 
--Der har været lidt opstartsproblemer med 
betalingsfri kantine. Med hensyn til køb hjemmefra 
fungerer det perfekt. Der er lidt opstartsproblemer i 
forhold til det praktiske med betalingskortene. Men 
der er forhåbninger om at det bliver rigtigt godt. 
 

v/ Thomas, Trine og 
Michael 

17.40 - 18.20 Opstart på mobilfri skole 
Hvad gør bestyrelsen? 
 
Hvad gør ledelsen? 
Hvad gør medarbejderne? 

v/Thomas 



 

 

-Der var lidt nervøsitet i forhold til udmeldingen 
om Mobilfri Skole. Der har dog ingen negative 
røster været, tværtimod. Der har været stor 
opbakning fra forældre, lærere og også fra 
mange af eleverne. Der er nedsat en 
arbejdsgruppe i lærergruppen, der skal kigge på 
håndtering af Mobilfri Skole, så håndteringen 
bliver ensrettet. 
 
-Heller ikke lærergruppen oplever store 
konflikter med eleverne. Så længe de oplever at 
kunne være proaktive og tilbyde aktiviteter er 
der tro på at det nok skal blive en positiv 
oplevelse. 
 
-I FO’en er det få børn der er problemer med i 
forhold til smartwatch, men ellers er det ikke de 
store problemer, især hvis der tilbydes 
aktiviteter. 

18.20 – 18.50 Elever der spiller på ipads i undervisningen 
 
--Det fylder i læringsdialogen med lærerne, at 
elever sætter sig og spiller når de ikke er i 
meget styret læreraktivitet. Det er ikke bare de 
få, men kan være op mod halvdelen i klassen 
når man slipper tøjlerne. Det har også en 
betydning for hvordan lærerne planlægger 
deres undervisning. Det er en kultur hvor de 
unge hele tiden skal stimuleres. I stedet for at 
spørge om noget der er svært, kan man sætte 
sig til at spille. Eller modsat hvis man er tidligt 
færdig med en opgave. Det er forsøgt at ændre 
kulturen med bordopsætninger. Oplevelsen er 
at det nærmest er ligeså vigtigt for eleverne, 
som at modtage undervisning.  
Freya understreger at det er et rigtigt stort 
problem for både piger og drenge. Der er 
forstyrrende i undervisningen. 
 
Det er et paradoks at det vi ønsker med Mobilfri 
Skole, er at hjælpe eleverne med at undgå 
afhængigheden. Problemet flytter fra telefonen 
til tablets. Der er ikke nogen nem løsning.  
En mulighed kunne være at lukke for de 
hjemmesider der er de mest brugte.  
Det skal undersøges om det er muligt at spærre 
for om de unges egne Apple-ID på Tablets. 

v/ Trine 

18.50 – 19.00 
 

Pause 
 

 



 

 

19.00 – 19.20 
 

Hvem deltager til de forskellige forældremøder. 
Se datoer i bilag 
 

0. årgang: 31/8: Julie 
1. årgang: 23/8: Marie 
2. årgang: Flemming 
3. årgang 
4. årgang:  28/8: Marie 
5. årgang: 14/6: Jacob 23/8: 5B: Marie 
6. årgang: 6/9 : Kasper, Julie, Mia og Marie 
7. årgang: 14/8: Flemming 
8. årgang: 22/8: (Monica)  
9. årgang: 12/9: Julie, Monica, Marie, 

Jacob 

v/Marie 

19.20-19.45 Håndtering af hærværk på ipads 

--Der er løbende  dialog med Rasmus omkring 

skærme på Ipads der skal skiftes. Det koster 

1200 pr. gang og løber på årsbasis op på over 

100.000 kroner årligt. Der er brug for at få 

genskabt en kultur om at passe på skolens 

ejendom. Kan der ”kræves” at man ved 

udlevering betaler 500 kr i depositum? Når den 

så går i stykker er der i det mindste 500 kroner til 

reparation. 

En anden model er at man selv betaler for 

reparation ved uheld eller hærværk. 

Thomas og Rasmus fortsætter dialogen i forhold 

til hvordan det kan gribes an. 

v/Thomas 

   

19.45 – 20.00 

 

Evt.      

--Marie gør opmærksomme på at der er et 

hængeparti omkring et princip omkring åben 

skole.  

--Til næste gang skal der rundvisning på 

dagsorden 

--På hjemmesiden skal der opdateres datoer, 

samt referat fra sidste uge. 

--Freya opfordrer til at man inviterer Rasmus med 

til et bestyrelsesmøde, hvor han kan forklare 

hvad der er muligt. 

--Indsats med trafikopførsel på 

parkeringspladsen på til næste møde. 

--Ønske om opfølgning på Ramløses indkørsel 

på Bjørnehøj                                                                  

v/alle 

 



 

 

 

Punkter til kommende møder: 

 

 

 


